
 

Bestyrelsesmøde 29. januar 2024 i Kolding, referat 
 
Tilstede: Fra administrationen: 
Jakob Blicher Ravnsbo Morten Schram Rodtwitt 
Jørgen Mertz Anne Silfwander 
Tina Callesen  
Helle Juul Gæst: 
Thomas Vogt Hansen Dan Boyter (pkt. 5) 
Henrik Jørgensen 
Bo Gejl 
Ditte Bach Sørensen 
 
 

 
Emne Orientering/ drøftelse/ 

godkendelse 
Referat 

1. Referat fra seneste bestyrelsesmøde til 
underskrift 
 

 Referatet fra bestyrelsesmødet 28. november blev underskrevet 

2. Administrationens orienteringer til bestyrelsen 
• Status på økonomi 
• Regulering af kontingent 2024 
• Status på administrationen 
• Samarbejde med Advodan 
• Opsamling på officialdag 
• Henvendelse fra DIF’s WB-ordning 
• Samarbejde med DRIF 

Orientering Status på økonomi 
Administrationen orienterede bestyrelsen om det foreløbige resultat for regnskabet 2023, som forventes at 
være tæt på det budgetterede. 
 
Regulering af kontingent 2024 
I forlængelse af bestyrelsens beslutning på mødet i november, og på baggrund af vedtægterne, har 
administrationen beregnet klubkontingentet for 2024 på både den faste del og den variable del.  
 
Status på administrationen 
Strategi-2030, som blev udarbejdet og lanceret medio 2020, har nu været i gang i ca. 3,5 år. Det er 
stadig de 4 strategiske pejlemærker, som organiseringen af DRF’s administration primært er bygget op 
omkring; 
• Hestevelfærd – DRF tager ansvar og sætter dagsorden 
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• Ridesporten – en attraktiv stævne- og aktivitetsstruktur for alle på alle niveauer 
• Elevskolen – sikrer rytternes grunduddannelse og skaber forudsætninger for heste som 

livsstil 
• Rideklubben – veldrevne rideklubber med fokus på drift, uddannelse og udvikling  

Administrationen vil til bestyrelsens marts-møde præsentere en status på de strategiske pejlemærker, 
samt give et overblik over administrationens mange arbejdsopgaver og indsatsområder, som 
understøtter de strategiske pejlemærker. Der er imidlertid en række nye arbejdsopgaver og 
indsatsområder, der presser sig på, og spørgsmålet er om det giver anledning til et genbesøg af de 
strategiske pejlemærker i forhold til en prioritering af nye opgaver. 
 
Samarbejde med Advodan 
Administrationen bad om bestyrelsens opbakning til at indgå en samarbejdsaftale med Advodan om 
varetagelse af den administrative ekspedition og håndtering af de opgaver i de disciplinære klagesager 
samt appelsager, som tidligere har været håndteret i administrationen. Opgaverne løses af Advodan i 
overensstemmelse med de rammer, som fastlægges af udvalgene med udgangspunkt i den praksis, 
som DRF’s sekretariat hidtil har fulgt. Bestyrelsen udtrykte sin opbakning til administrationen. 
 
Opsamling på officialdag 
Administrationen samlede kort op på officialdagen 13. januar 2024, hvor ca. 300 officials deltog. Dagen 
indeholdt mange gode input og drøftelser, og der var generel god feedback fra deltagerne. 
 
Henvendelse fra DIF’s WB-ordning 
DRF har modtaget en henvendelse fra DIF’s WB-ordning. Som opfølgning på henvendelsen har 
administrationen bedt DRF’s veterinærkonsulent om at tilse den hest det drejer sig om og udarbejde en 
veterinærfaglig rapport til brug for den videre behandling. 
 
Samarbejde med DRIF 
Administrationen orienterede kort om samarbejdet med DRIF, og med henblik på at styrke samarbejdet 
yderligere – særligt på hestevelfærdsområdet – tager DRF initiativ til et møde med DRIF herom.  
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3. Nyt fra næstformanden – herunder nyt fra 
distrikterne 

• Stævnestrukturarbejdsgruppen – hvad 
gør vi fremadrettet? 

Drøftelse Næstformanden tilbød at fortsætte som medlem i stævnestrukturarbejdsgruppen efter 
repræsentantskabsmødet, hvilket bestyrelsen bakkede op om. Arbejdsgruppen er ligeledes tilført et nyt 
medlem (elitesportschef for springning Annette Mosegaard). 
 
Næstformanden orienterede også om seneste møde i DISU, som forløb i en god stemning, og det var 
indtrykket at distrikterne var glade for at møde bestyrelsens formandskandidat. Et enkelt distrikt efterspurgte 
mere information fra DRF’s administration. Administrationen opfordrer alle distrikter til at deltage i Teams-
månedsmøderne den første torsdag i hver måned.  

4.  Input fra bestyrelsesmedlemmerne 
 

Drøftelse Bestyrelsesmedlem Ditte Bach Sørensen ønskede at drøfte bestyrelsens samarbejde med DRF’s forskellige 
udvalg – herunder DISU – samt mulighed for at deltage i møder og aktiviteter. Bestyrelsen er enig om at der 
altid er mulighed for at deltage i udvalgenes møder og andre aktiviteter, og at det vil blive betragtet som 
interesse og engagement.  
 
Suppleant til bestyrelsen Bo Gejl ønskede at drøfte tidsplaner i springning, da det opleves ikke at fungere 
efter hensigten. På baggrund af Bo Gejls oplæg udarbejder administrationen oplæg til drøftelse på næste 
møde.  
 

 
5. 
 

 
Kl. 17.30 – møde med Dan Boyter med henblik på 
præsentation og uformelle drøftelser 

Drøftelse Bestyrelsens formandskandidat deltog i dette punkt med henblik på en kort præsentation samt åben og 
uformel drøftelse. 

6. Spørgsmål og kommentarer til 
månedsrapporterne 

 Ingen spørgsmål eller kommentarer 

7. Indstilling til godkendelse  
• Opdatering af Fælles Bestemmelser 

(§23) 

Godkendelse Bestyrelsen godkendte administrationens oplæg til yderligere præcisering af §23 i fælles bestemmelser.  

8. Drøftelse vedr. ny formand samt opsamling på 
øvrige kandidater 

• Status på kandidater til formandsposten 
og øvrige vakante poster 

Drøftelse Bestyrelsen drøftede den generelle modtagelse af bestyrelsens formandskandidat, og var enige om at der 
var blevet taget godt imod Dan Boyter. Herudover konstaterede bestyrelsen at der foreløbig ikke var opstillet 
andre kandidater til formandsposten, og gjorde ligeledes status på opstilling af kandidater til bestyrelsen.  
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• Planlægning af valgkampagne i 
samarbejde med DISU – både i forhold 
til bestyrelsens formandskandidat samt 
bestyrelsesmedlemmer der modtager 
genvalg og opstiller til vakante pladser. 

• Opdatering af bestyrelsens 
forretningsorden, retningslinjer for god 
ledelse og bestyrelsens 
sammensætning (tidligere fremsendt) 

• Oplæg til honorering af DRF’s formand 
og bestyrelse (tidligere fremsendt) 

På seneste DISU-møde blev man enige om at afholde to ’valgmøder’; ét i vest og ét i øst hvilket bestyrelsen 
bakkede positivt op om.  
 
Administrationen havde udarbejdet en række opdateringer til bestyrelsens forretningsorden, som blev 
gennemgået. Bestyrelsen havde et par bemærkninger som administrationen tilrettede.  
 
Administrationen havde ligeledes udarbejdet et oplæg til honorering af DRF’s formand samt øvrige 
bestyrelsesmedlemmer, som bestyrelsen drøftede. Bestyrelsen var enige om at oplægget til honorering af 
DRF’s formand er yderst rimeligt set i forhold til den opdaterede funktions- og stillingsbeskrivelse for 
forbundets formand, og at hvervet som formand stiller store krav til formandens erfaringer, kompetencer og 
ikke mindst engagement. Bestyrelsen ønskede dog at udskyde beslutningen om at indføre honorar til 
formanden til førstkommende bestyrelsesmøde efter repræsentantskabsmødet. Bestyrelsen drøftede 
ligeledes administrationens oplæg til honorering af bestyrelsesmedlemmerne. Dette var der overvejende 
grad ikke opbakning til, og en evt. videre drøftelse af honorering af bestyrelsesmedlemmer blev udskudt. 

9. Repræsentantskabsmøde 13. april 2024 
• Godkendelse af formiddagsprogram 
• Planlægning af selve rep. mødet 

o Bestyrelsens beretning (hvem 
fremlægger?) 

o Motivator for formandskandidat 
o Motivator for ændringsforslag 

til §9 
• Opdateret mindeliste 
• Evt. forslag til modtagere af ærestegn 

og udnævnelse af æresmedlemmer 
• Tidsplan frem mod rep. mødet (inkl. 

tilmeldinger, afstemninger, streaming 
mv.) 

• Valg af dirigent  

Godkendelse 
 
 
 
 

Administrationen havde udarbejdet oplæg til formiddagsprogrammet til rep. mødet, som bestyrelsen 
godkendte. Dog blev der justeret lidt på tiderne således, at rep. mødet kan starte ikke senere end kl. 13.15. 
 
Herudover drøftede bestyrelsen fremlæggelse af div. punkter under selve rep. mødet og besluttede sig for at 
indstille Lars Langhoff som dirigent til repræsentantskabsmødet til repræsentantskabets godkendelse. 
 
Bestyrelsen besluttede endvidere at forbundets officielle ’mindeliste’ fremover vil blive varetaget løbende af 
administrationen med mindeord på rideforbund.dk i stedet for at mindes på repræsentantskabsmødet. 
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10. Indstilling til godkendelse 
• Udpegning af udvalgsformænd for 

Springudvalget, Militaryudvalget og 
Disciplinærudvalget 

Godkendelse Bestyrelsen drøftede ansøgninger til udvalgsformand for henholdsvis militaryudvalget, disciplinærudvalget 
samt springudvalget, og udpegede følgende for en 4-årig periode: 

• Jan Juul som formand for militaryudvalget 
• Anne Birgitte Gammeljord som formand for disciplinærudvalget 
• Andreas Künnemann som formand for springudvalget 
 

12. Ansøgning om dispensation 
• Ansøgning om dispensation om kat. 2 

pony må konkurrere med kat. 1 ponyer.  

Drøftelse Bestyrelsen havde modtaget ansøgning om dispensation til en kat. pony med henblik på i hele 2024 at 
kunne konkurrere mod kat. 1 ponyer med sin rytter. 
 
Bestyrelsen valgte at imødekomme ansøgningen om dispensation, men for at undgå at skulle behandle 
en ansøgning hvert år, og for at undgå at ekvipagen 'shopper rundt' imellem de to kategorier, så er 
præmissen for dispensationen at ponyen i resten af den nuværende rytters pony tid konkurrerer mod 
kat. 1 ponyer. Tager familien imod dispensationen på de beskrevne vilkår, udelukkes ponyen som kat. 2 
pony i resten af rytterens tid som ponyrytter.   
 

11. Eventuelt 
 

  

 
  


